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KLUB POSLANIKA

Podgorica, 19.07.2020.godme

SKUPSTINA CRNE GORE

PREDSJEDNIK

Ivan Brajovic

Posto\jani,
obavjestavam Vas da cu na osnovu clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore, u ime Kluba
Socijaldemokratske partije Crne Gore, postaviti pitanje na Sedmoj - posebnoj sjednici Prvog
redovnog (proljecnjeg) zasijedanja, koja ce se odrzati 22. jula 2020. godine, predsjedniku Vlade,
g-dinu Dusku Markovicu.

S postovanjem,

PREDSJEDNIK KLUBA POSLANIKA
mr Rasko K^jevic



Postovani predsjednice Vlade,
I

zasto su Vlada i vladajuca vecina odbila zakonske prijedloge SDP-a koji se odnosi na
smanjenje'slope PDV-a za turisticku i ugostiteljsku djelatnost zbog cega vec cetiri godine je
prisutna cinjenica o privilegovanim hotelijerima koji imaju povlasceni poreski status; lex
specijalis jo neobracunavanju kamata tokom trajanja moratorijuma i zakonski prijedlog o
obezbjedivanju garantnlh gema za finansiranje ugrozenih privrednih subjekata i djelatnosti tokom
Covid krize?

Da li Je Vlada razmatrala finansijske rezultate ukljucivanja privatnih zdravstvenih
ustanova u sistem javnog zdravstva i kako objasnjavate cinjenicu daje jedna privatna bolnica,
prema zvanicnim podacima, Fondu za zdravstveno osiguranje u jednoj godini za lijecenje 4.318
pacijenata fakturisala vrijednost od 6 miliona eura. To znacl da lijecenje nasih osiguranika u toj
bolnici gradani placaju skoro tri puta vise nego u opstim bolnicama ili oko dva 1 po puta vise
nego u Klinickom centra. Prosjecna faktura lijecenja u javnim zdravstvenim ustanovamaje oko
440 eura , a u toj privatnoj ustanovi oko 1300 eura.

Obrazlozenje:

Obrazlozenje 6u dati na sjednici Skupstine. Odgovor zahtijevam i u pisanoj formi.

POSLANIK

mr Rasko Konjevic
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Podgorica, 4. avgust 2020. godine

SKUPSTINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

Postovani predsjednice,

U skladu sa stavom 7 clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore u
prilogu dostavljam pisane odgovore na poslanicka pitanja postavljena tokom
Premljerskog sata odrzanog 22. jula 2020. godine, kako bi isti bill dostavljeni
uvazenim poslanicima.

•i

DuSko rkovic



Klub poslanika Socijaldemokratske partije,
Rasko|Konjevic

I

POSLANICKO PITANJE

Postovani predsjednice Vlade,

Zasto su Vlada i vladajuca vecina odbila zakonske prijedloge SDP-a koji se odnosi na
.smanjenje stope PDV-a za turisticku i ugostiteljsku djelatnost zbog cega vec cetiri
godine jeprisutna cinjenica o privilegovanim hotelijerima koji imaju povlasceni poreski
status;' lex specijalis a neobracunavanju kamata tokom trajanja moratorijuma i
zakonski phjedlog a obezbjedivanju garantnih sema za finansiranje ugrozenih
privrednih subjekata i djelatnosti tokom Covid krize?

Da li Je Vlada razmatrala finansijske rezultate ukljucivanja privatnih zdravstvenih
ustanova u sistem javnog zdravstva i kako objasnjavate cinjenicu daje jedna privatna
bolnica, prema zvanicnim podacima, Fondu za dravstveno osiguranje u Jednojgodini za
lijecenje 4.318 pacijenatafakturisala vhjednostod 6 miliona eura. To znaci da lijecenje
nasih osiguranika u to] bolnici gradani placaju skoro tri puta vise nego u opstim
bolnicama Hi oko dva ipo puta vise nego u Klinickom centra. Prosjecnafaktura lijecenja
u javnim zdravstvenim ustanovamaje oko 440 eura, a u tojprivatnoj ustanovi oko 1.300
eura.

ODGOVOR

Postovani poslanice Konjevicu,

Vec puni mandat iskazujem puno uvazavanje za Vasa siroka interesovanja, koja
nikada ne zavrse na jednom pitanju predvldenom za institut Premijerskog sata.

Uvazavajuci ovaj Dom, i funkciju koju obavljate, nastojao sam da temeljno i posveceno
pristupim svakom odgovoru i uvijek.

Ipak; na samom kraju mandata moram Vam sugerisati da ukoliko budemo u prilici
obojic'a da opet razgovaramo u Parlamentu, svoje interesovanja pokusate svesti na
jedno pitanje. Hi da prosto, Parlament promijeni Poslovnik, pa da i ovako
svakomjesecno i bezgranicno isljedujete predsjednika Vlade ma ko on bio i tako u
nedogled.



Dakle, na raspolaganju sam da diskutujem na sve teme. I itiimo toga, moj Kabinet i ja
smo bili dostupni u svakom trenutku. Znace bolje kolege poslanid koji su to pravo
iskoristili na osnovu clana 50 Poslovnika.

All, po ko zna koji put, dacu odgovore na sva Vasa interesovanja.

Dakle, krenimo redom.

Za svaku izmjenu zakonskog rjesenja, a narodto onih koja imaju znacajne fiskalne
implikacije, neophodno je sprovesti detaljnu analizu fiskalnog uticaja, kako se ne bi
ugrozila likvidnost Budzeta i samim tim odrzivost javnih finansija.

U finalno] je fazi treci paket ekonomskih mjera na kojima smo predano i posveceno
radili. ilako sadrzajno orijentisan na razvoj i dugorocnu potpcru sektorskim
politikama, pripremili smo u najvecoj mogucoj mjeri odgovor i na sadasnji, nikad
izazovniji ekonomski trenutak.

Necemo zapostaviti socijalno ugrozene kategorije naseg stanovnistva i necemo

dozvoliti da im sadasnja kriza nametne dodatni teret na ionako skromne budzete. I za

to ne treba nicija intervencija, niti posredovanje!

Nece Vlada zanemariti potrebe ni sektora turizma, ni ostalih grana privrede, kojima
su podrska i pomoc najpotrebniji. Govorio sam o tome u odgovoru na pitanje
poslanika Gvozdenovica i gotovo najavio sve.

Kao jedna od mjera razmatra se izmjena Zakona o porezu na dodatu vrijednost u
smislu smanjenja poreskih stopa za turisticku i ugostiteljsku djelatnost u periodu
krize, i to pitanje se takode veoma detaljno analizira.

Pored toga, ne smijemo dozvoliti da zbog nezapamcene nelikvidnosti, bankrot
solventnih preduzetnika i preduzeca bude ceh koji ce ugroziti do sistem. Nema vece

ekomske stete nego kad zdrav i odrziv privrednik bankrotira zbog trenutno
nepovoljnih i nedovoljnih tokova novca.

Necu se ovdje detaljnije baviti pozitivnim i negativnim efektima moratorijuma otplate
kredita na njegove korisnike. Red cu samo sljedece: da nije imao ekonomski smisao i
benefite, ne bi predmet moratorijuma bila gotovo polovina ukupne kreditne

izlozenosti banaka.

Ali, ppslanice Konjevicu - u jednom opstem dijelu, djelimicno cu se sloziti sa Vama.



Teret ovog teskog vremena ne moze i ne smije da podnese samo Drzava. U cetiri
mjeseca krize, banke su nastavile sa kreditiranjem i unijele su dodatan novae u sistem,
itojedbbro.

Nije dobro sto je tokom ova cetiri mjeseca neto rast kreditnog portfolija Investiciono-
razvojnog fonda prema privredi veci od rasta ostvarenog kod svih 13 komercijalnih
banaka zajedno i to prema svim sektorima! Ne da nije dobro, nego bih rekao da je to
nedopustivo.

I da rascistimo - nije Investiciono-razvojni fond prekomjerno finansirao, vec su
komereijalne banke fmansirale nedovoljno.

Zato ppzivam komereijalne banke da snaznije odgovore izazovima vremena koje je
pred nama. Od Drzave ce imati podrsku, a zdrav klijent je i njihov interes, nista manji
od interesa Drzave i samih vlasnika kapitala.

Poslanice Konjevicu,

Odlukom Vlade o mrezi zdravstvenih ustanova koja je u primjeni od sredine 2016.

godine, Specijalna bolnica „Codra" sa sjedistem u Podgorici dio je zdravstvene mreze.

Shodno Zakonu o obaveznom zdravstvenom osiguranju, Fond neposredno zakljucuje

ugovor sa ustanovama iz zdravstvene mreze ciji osnivac nije drzava, na period od
dvije godine, pa je tako i prvi ugovor sa Codrom zakljucen 01.01.2017. godine.

Pored drugih specijalistickih pregleda i usluga vantjelesne oplodnje, u Specijalnoj
bolnici „Codra", osiguranicima Fonda za zdravstveno osiguranje pruzaju se slozene
hirurske intervencije a za neke od njih su gradani Crne Gore ranije upucivani i na

lijecenje van drzave.

U skladu sa zakljucenim ugovorom sa Fondom, Specijalna bolnica „Codra",
osiguranicima Fonda pruza zdravstvene usluge u skladu sa cjenovnicima koji su
jedinstveni za sve javne i privatne ustanove sa kojima Fond ima zakljucen ugovor.
Dakle nema odokativne metode, poslanice Konjevicu.

Pocev od 01.01.2019. godine, ova zdravstvena ustanova, kao i sve druge zdravstvene

ustanove u Mrezi, ispostavljaju fakture Fondu za pruzene usluge akutnog bolnickog

lijecenja po dijagnosticki srodnim grupama. Ovaj model obezbjeduje ve6u
transparentnost u izvjestavanju i pruza mogucnost medusobnog poredenja
efikasnosti bolnica.



Ukupan'iznos ispostavljenih faktura od Specijalne bolnice „Codra" u 2019. godini je 6
miliona'eura, od cega, slusajte pazljivo poslanice Konjevicu, 5,8 miliona eura odnosi
se na usluge bclnickog lijecenja.

Na osnovu detaljnih analiza o obimu i vrsti pruzenih zdravstvenih usluga za sve
njihove davaoce sa kojima Fond ima zakljucen ugovor, a koji se rade u kontinuitetu,
konstatovano je; da se od ukupno 4.539 bolnicki lijecenih pacijenata u „Codri" u 2019.
godini, cak 3.500 ill 77,11% njih odnosi na slozene hirurske Intervencije, pa su samim
tim i troskovi intervencija veci. Ovo utice da je iznos prosjecne fakture veci od
prosjecne fakture u javnim zdravstvenim ustanovama.

Naime,' prosjecna faktura u Specijalnoj bolnici „Codra" u 2019. godini je iznosila
1.280,62 eura, na nivou opstih bolnica 462,44 eura, dok je u Klinickom Centru Crne
Gore prosjecna faktura 797,10 eura.

Ovo iz razloga jer od ukupnog broja lijecenih slucajeva, hirurske grane u Kodri
ucestvuju sa 77,11% kao sto sam rekao, u opstim bolnicama sa 20,10%, dok u
Klinickom centru hirurske grane u ukupnom broju lijecenih slucajeva ucestvuju sa
26,19%.

Dodatno, od fakturisanog iznosa Specijalna bolnica „Codra" placa i potrosni materijal
i Ijekove i plate i poreze. Snosi troskove amortizacije prostora i opreme, popravki i
servisa i nabavija novu savremenu opremu.

Sve navedeno, Drzavu ne opterecuje niti jedan cent, a s druge strane ..Codra" godisnje
unese u drzavni budzet oko milion eura po osnovu placenih poreza i doprinosa.

Imajuci u vidu da se radi o veoma velikom broju pruzenih usluga i fmansijski
znacajnom iznosu sredstava, uveden je citav niz mehanizama kontrole koji je
informaticki podrzan.

Vrse se redovne mjesecne kontrole ispostavljenih faktura, a u kontinuitetu se
sprovode i terenske kontrole od strane strucnih lica Fonda za zdravstveno osiguranje.

I na kraju,

Sva pbtencijano prekomjerna placanja ove ili bilo koje druge vrste jesu i bice pod
posebnom paznjom Vlade. I ne samo to, nego ce biti ispitana i od strane onih kojima
je to zakonska nadleznost!

Jer na' tu navodnu privilegiju niko ne smije imati pravo.



U krajnjem, u p.itanju je novae gradana i tim novcem se mora domacinski raspolagati
na svim nivoima, do svakog namijenjenog eura.

Za sam kraj, podsjecam Vas i na institut Poslanickih pitanja, u okviru koga specificne
teme mozete adresirati nadleznim ministrima i resorima.

I na kraju da ne zaboravim, govorili ste, a to sam razumio, o pogresnim projekcijama
Vlade o| turistickoj sezoni i posjeti. I kako je to u Hrvatskoj vec na 46%, a kod nas
mnogo hize.

Pa zbog toga sto je Hrvatska dio evropskog Jedinstvenog trzista. To Jedinstveno
evropsko trziste kojim upravlja Evropski savjet i Evropska komisija nije ogranicilo
slobodu kretanja. A vidite da se zbog Covid-19 i rasta epidemije to ne odnosi na trece
zemlje, pa ni na Crnu Goru.

Tako da to ne zavisi ni 6d vas ni od nas, to ne zavisi ni od pameti ijedne Vlade, nego

od onoga sto je oko nas, a to je virus i posljedice koje on izaziva. Kamo srece da smo
na nivou Hrvatske, ili neke druge zemlje.

Nazalost, kako stvari stoje necemo biti. Ne zbog nas, ne zbog toga sto ne znamo sta

radimo, vec zbog toga sto je ovaj zdravstveni problem izazvao posljedice za citavu
planetu, pa, dakle i za Crnu Goru.

Hvala ria paznji!


